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1. Generelt og Styrets sammensetning 

Den 10. sesongen for Kyrkjebygdheia Løypelag (senere omtalt som Løypelaget eller KL) 

er over. Løypelaget er registrert i Frivillighetsregisteret og har organisasjons nr. 999 128 

831. Styret i KL har bestått av følgende personer denne sesongen: 

• Bjørn Reime, Hellebrotet (leder) 

• Ole Bulien, Hellebrotet 

• Håvard Nilsen, Huvtjønnleiken 

• Ståle Nilsen, Stokkosen 

• John Terje Langmyr, Sylvtjønn 

• Arne Jørgen Karlsen, Breili 

• Jon Rangfred Hansen, Holmvatn (Vara) 

• Halvor Grimstvedt, Kyrkjebygdheia AS 

 

Det er i løpet av året avholdt 6 styremøter.  Covid-19 medførte at 4 møter ble holdt 

digitalt via Teams. Digitale møter vil nok bli den nye hverdagen. 

2. Målsetting for Kyrkjebygdheia Løypelag 

Løypelagets primære formål er opparbeidelse og drift av langrennsløyper og turstier. 

Dette innebærer blant annet: 

• Sikre gode skiløyper til alle brukere på Kyrkjebygdheia og omegn, dvs hytteeiere, 

grunneiere, innbyggere i Nissedal kommune og andre dagsturister. 

• I samarbeid med Kyrkjebygdheia AS (KHAS) tilrettelegge for løypepreparering.  

• Organisere dugnad for vedlikehold av traseene sommerstid. 

• Kreve inn løypebidrag.  

• Merke og rydde nye og gamle turløyper 

• Synliggjøre tilbudet for hyttefolket og nærmiljøet via sosiale medier og vår 

hjemmeside - www.kbhl.no. 

 

  

http://www.kbhl.no/
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3. Løypekjøring 2021/22 

Kyrkjebygdheia AS gikk til 

innkjøp av en ny løypemaskin 

høsten 2021. En kald 

desember dag med vind og 

snø i luften, sto 

representanter for 

Kyrkjebygdheia AS og 

Løypelaget klare til å motta 

den nye løypemaskinen.  

Dessverre har lite snø denne 

sesongen gjort at vi ikke har 

fått utnyttet denne maskin så 

ofte vi hadde planlagt og 

ønsket, men været rår ingen 

over. Imidlertid, ser vi at allerede nå at vi har fått en løypemaskin som gir oss flotte løyper 

også når underlaget er isete og hardt 

Det ble som nevnt et unormalt år med lite snø gjennom store deler av sesongen.  Det skjer 

dessverre fra tid til annen, sist vinteren 2017. Vi måtte vente til begynnelsen av februar før 

vi kunne foreta første oppkjøring av løypenettet med løypemaskin. Det ble kun mil-løypa til 

å begynne med. Etter hvert prøvde på å kjøre fra steinbruddet til Sylvtjønn og videre ned til 

Langmyr.  Rett før vinterferien startet klarte vi å kjøre over Skornetten. I vinterferien fikk vi 

kjørt opp på Espeliheia.  

Yr.no ga oss noen forhåpninger om påfyll av snø i løpet av mars måned, men det kom lite 

eller nesten ingenting. I tillegg begynte sola å få tak midt på dagen og med kalde netter ble 

det etter hvert ganske hardt i løypene. Etter par helger i slutten av mars med ok forhold, 

begynte april dårlig. Løypene var harde og lite snø gjorde at fresen ikke kunne brukes 

overalt. Den måtte stoppe for hver tue, stein, fjellnabbe eller stubbe.  

Det kunne ikke kjøres opp normal løype opp til Stemtjønn på denne tiden, men det ble lagt 

til rette for å kjøre inn til vanntanken på Stemtjønn slik at tilgangen til to-mila var 

tilgjengelig. Strekningen Stokkosen til Huvtjønn kunne bare kjøres med belter uten å sette 

spor på grunn av lite snø 

Et dryss nysnø på toppen reddet påsken med ganske bra feste, styre- og bremse snø, men 

løypekjøringen måtte i hovedsak skje i mil-løype og to-mila. Skulle man gå på ski andre 

steder var nok fjellski tingen.  

Det ble utført mye arbeid for å forbedre forholdene i skiløypene i 2020. Vi har fortsatt med 

dette arbeidet også denne sesongen, men i mindre skala. Forbedringer er gjort på 

Espeliheia, skiløypa opp til Sylvtjønn, utbedringer i milløypa og den gamle to-mila.   
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Løypelaget sjekket også mulighetene for å sette «tellere» 

for å sjekke aktiviteten i enkelte løyper. Etter å ha vurdert 

flere leverandører og kost-nytte effekten kom styret til at 

dette ble for kostbart. Dessuten må en teller være 

installert på samme sted i minst 2 år for å få pålitelige 

data. 

Det var hele tiden et nært og godt samarbeid med 

grunneierne. De stiller grunnen til disposisjon for 

løypekjøring, og det er vi veldig takknemlig for.  

Vi har også en honnør til løypekjører Kristian og 

Kyrkjebygdheia AS (KHAS), som gjør oppkjøring til alle 

døgnets tider mulig. 

 

 

4. Sommerløyper 

Hovedmålet for sommerløypene er at alle hytteeiere skulle ha en enkel og grei tilgang til en 

sommerløype. Høsten 2020 ble løypelaget godkjent som innholdspartner på UT.no. Denne 

appen er utviklet av Den norske Turistforening (DNT). Det medførte at løypelaget kunne 

begynne å legge ut turløyper med bilder og annen informasjon i appen UT.no. Løypelaget 

har ferdigstilt arbeidet med følgende turløyper:  

1. Holmvatn – Skornetten 

2. Sylvtjønn – Skornetten 

3. Rundløype Skofjell 

4. Svåheii rundt 

5. Tur til Masta 

6. Stemtjønn – Hellebrotet 

7. Hellebrotet – Nutstøylnuten 

I alle disse turløypene er det nå satt opp skilter og turkart. Dette har kostet løyplaget 

nærmere kr. 40.000, men noe har vi tatt inn igjen ved salg av disse turkartene. Turløypene 

er også tilgjengelig på appen UT.no slik at du kan følge turen med mobiltelefonen. 

Disse 7 turløypene er prioriterte turløypene og vil ha et årlig vedlikehold. I tillegg vil 

løypelaget legge ut flere turløyper på appen UT.no i løpet av sommeren 2022. Disse 

turløypene vil ha mindre vedlikehold fra løypelaget sin side. 

5. Økonomi 

Løypelaget har de siste årene bygget opp en solid og god økonomi. Planen har hele tiden 

vært å reinvestere pengene i utbedring av ski- og turløyper. Derfor har styret hatt som 
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policy at normal drift skal finansieres via innbetalt løypebidrag, mens andre inntekter skal 

reinvesteres i utbedring av ski -og turløyper.  

 

Regnskapet for 2021/2022 

viser et overskudd på kr. 

289.566,04 mot et 

underskudd på kr. 

116.285,22 i 2020/21. 

Hovedårsaken til dette store 

overskuddet er tilskudd på 

kr. 200.000 fra Nissedal 

kommune fra «Pott til 

Fellestiltak», som ble innført 

i forbindelse med 

eiendomsskatt på hytter, 

samt lavere investeringer i utbedring av ski -og turløyper sist sesong 

 

På bakgrunn store investeringer i 2020/2021, som var hovedårsaken til underskuddet på 

over kr. 116.000, var det viktig å for styret å redusere aktiviteten denne sesongen for å få 

bedre balanse i regnskapet.  

Det har vært er en unormal 

sesong på mange måter. 

Lite snø, høye bensin og 

strømutgifter kan kanskje 

reflekteres i innbetalt 

medlemsbidrag til 

løypelaget. I alt har 423 

hytteeiere betalt 

medlemsbidrag (72,4% av 

alle hyttene på «heia»). 

Dette er 56 færre enn året 

før. I tillegg har 31 

besøkende gitt sin økonomiske støtte mot 52 i 2021. Totalt har løypelaget mottatt 

løypebidrag på kr. 401.378 mot kr. 469.350 i 2020/2021. Det bør også nevnes at 8 

hytteeiere har betalt ekstra eller dobbelt løypebidrag samt at hele 25 har innbetalt et beløp 

høyere enn fastsatt løypebidrag. Styret takker for alle bidrag.  

   

Som nevnt har dette vært et spesielt år. Vi understreket dette også i en Facebook melding til 

alle på «heia» hvor vi viste forståelse for kostnadsutviklingen for mange familier. Derfor 

insisterte vi ikke på at alle måtte betale fullt medlemskap denne sesongen. Vi håper dette 

endres seg for kommende sesong og at KL sitt mål om at minst 80% av hytteeierne betaler 
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medlemsbidraget blir oppfylt, og at enda flere ser nytten av arbeidet som blir gjort og gir sin 

støtte.  

 

Løypelaget søker hvert år om midler fra «Pott til Fellestiltak» fra Nissedal kommune og vi 

fikk tildelt det vi søkte om - kr. 200.000. Styret har sendt en stor takk til Nissedal kommune 

for denne flotte støtten til vårt arbeid.  

• Av andre viktige poster i regnskapet bør nevnes at momsrefusjon utgjør kr. 63.457 

mot kr. 36.107 året før. Dette er et resultat av regjeringen beslutning om å gi full 

momskompensasjon (etter at administrasjons kostnadene er trukket fra.) 

• Grasrot andelen fra Norsk Tipping fortsetter sin positive utvikling og utgjør til 

sammen kr. 81.644,65, en økning på over kr. 22.100. I alt har 195 personer gir 

løypelaget sitt bidrag, også det en fin økning på 22 spillere  

• Løypelaget mottok kr. 27.640 fra Drangedal E-verk. Dette er en årlig indeksregulert 

innbetaling som en kompensasjon for problemene som kan oppstå ved tapping av 

vann på Breili og Holmvatn.  

• Salg av turkart og skiløypekart ga en nettoinntekt på henholdsvis kr. 11.244 og kr. 

5.519 

• Totalt driftskostnader for året 2021/2022 er kr. 422.389,54. Betaling til 

Kyrkjebygdheia AS for løypekjøring utgjør kr. 400.000 og er selvfølgelig den største 

og viktigste utgiften for KL.  

• Arbeidet med utbedring og tilrettelegging av ski- og turløyper fortsetter og er 

belastet regnskapet med totalt kr. 87.646. De største enkelt postene er:  

o Utbedring skiløyper: kr. 30.323 

o Turløyper inkl. nye skilt og kart: kr. 37.438 

o Løypeseminar i regi av Norges Skiforbund og skisportens venner: kr. 14.885 

o Ved til gapahukene: kr. 5.000  

• KL har et abonnement på Skisporet.no via Friluftsrådet Sør som er bare en tredjedel 

av kontrakten vi hadde direkte med Skisporet.no. Regnskapet belastet med kr. 3.600, 

som forrige sesong 

• Totalt utgjør driftskostnadene og prosjektkostnadene til sammen kr. 536.572,54, en 

nedgang på kr. 256.640 fra 20120/21.  Totale inntekter beløper seg til kr. 826.138,58 

mot kr. 676.927,36 året før. Økningen skyldes hovedsakelig støtte fra Nissedal 

kommune, tippemidler og momsrefusjon.  

• Selv om vi nå sender ut de fleste betalingsanmodninger om medlemsbidrag via 

epost, vil styret få rette en stor takk til Veistyret for oppdaterte adresselister. Styret 

noterer også en sterk økning i bruken av Vipps. 159 innbetalinger av 

medlemsbidraget ble betalt med Vipps 

• Regnskapet er vedlagt denne årsrapporten. 
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6. Annet 
 

a) Web- kamera og web-side 

Siden høsten 2014 har vårt webkamera og vår webside - www.kbhl.no – vært 

operativt. Tilbakemeldinger tyder på at dette fortsatt er populært blant hyttefolket 

og andre brukere av Kyrkjebygdheia. I vintermånedene har vi registrert flere dager 

med over 300 besøk på siden.  

Målsettingen er at driften av web-siden og web kamera ikke skal på føre oss ekstra 

kostnader. Sponsorkarusell sørger for at vi kan ha reklame fra lokale bedrifter og 

leverandører inn på vår hjemmeside samt en presentasjon av alle sponsorene. For 

2021 har vi bokført reklameinntekter på kr. 8.500 og kostnader på kr. 5.939.  

Det bør også nevnes at Radio Link gir oss gratis internettsamband. Det gir oss en 

årlig besparelse på nærmere kr. 3.000. 

Denne sommeren har vi oppgradert web-siden på alle plattformer, dvs mobil, 

nettbrett og PC for å forbedre tilgangen til de mest populære sidene. 

 

b) Ny Facebook side. 

Vinteren 2021 opprettet vi en Facebook-side som heter Kyrkjebygdheia Løypelag. 

Den er en offentlig side hvor de fleste av styret i løypelaget er med som 

administratorer eller moderatorer. 

Det var to årsaker til opprettelsen av denne Facebook siden. For det første ønsket vi 

å stå fram offentlig som «Kyrkjebygdheia Løypelag» og ikke som enkelt personer i 

styret. Dette for å unngå at enkelt personer i styret blir utsatt for «nettroll» som tror 

at vi er ansatte og tilgjengelige for all slags individuell service og diskusjoner 

gjennom alle kanaler. 

Det andre er at Facebook sidene «vi som bruker Kyrkjebygdheia» og «Vi som har 

hytte på Kyrkjebygdheia» har nå mange medlemmer, henholdsvis 3900 og 1500 

følgere. Det kan medføre at f.eks. siste løypemeldinger faller lengre ned på siden. 

Ved å gå inn på vår Facebook side eller vår hjemmeside – www.kbhl.no – vil siste 

løypemelding alltid stå lengst fram.  

Grasrotandelen i Norsk Tipping  

Registreringen i Frivillighetsregisteret gir oss rett til å få Grasrotandeler fra Norsk 

Tipping. Ved utgangen av april 2022 hadde 195 personer oppført KL som grasrot-

http://www.kbhl.no/
http://www.kbhl.no/
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mottaker. For inneværende regnskapsår har dette gitt en viktig ekstra inntekt på 

hele kr. 81.644, en forbedring på over kr. 21.000. 

 Grasrotandelen har økt betydelig 

over årene og blitt en betydelig 

inntektskilde for KL Bare i løpet 

av de siste 4 årene har det 

tilkommet nesten 85 

bidragsytere. Styret fortsetter å 

intensivere informasjonen til 

hytteeierne, men vi gjentar at det 

er ikke KL’s intensjon å ta 

Grasrotandeler fra andre 

veldedige organisasjoner. Har 

dere barn og barnebarn i 

idrettslag, musikkorps, etc. og gir 

Grasrotandelen til dem er det riktig, men hvis dere ikke har noen tilknytning tar vi 

gjerne imot din Grasrotandel. 

 
c) Dugnad 

Som nevnt i fjorårets årsrapport har antall frivillige timer gått noe ned for styret 

denne sesongen, fordi styret er ganske á jour med de store investeringsoppgavene 

og vedlikeholdsoppgavene. Imidlertid, ble det gjort en stor innsats for å få satt opp 

skilter og turkart i sommerløypene i fjor. Det ble kalt inn hjelp fra andre hytteeiere 

ved behov. Totalt har det gått med vel 600 dugnadstimer inkludert arbeid fra 

styremedlemmer.  

Løypelaget har også blitt en aktiv og svært effektiv organisasjon for de daglige og 

sesongbaserte oppgavene. 

d) Gaver og sponsor midler 

I forbindelse med revisjonen av konsesjonsvilkårene for Suvdølavassdraget, som 

blant annet omfatter Breilivatn og Holmevatn, har Drangedal E-verk besluttet å yte 

løypelaget et årlig beløp på kr. 25.000. Dette er en kompensasjon for vansker med å 

passere de regulerte vannene på grunn av usikker is. Beløpet blir justert med 

økningen i konsumprisindeksen. For 2021/2022 ble beløpet kr. 27.640.  

Som i tidligere år søkte Kyrkjebygdheia Løypelag støtte fra "Pott til Fellestiltak» ". 

Denne ordningen kom i gang i forbindelse med innføring av eiendomsskatt i Nissedal 

kommune. Det har gjennom årene blitt et visst system i utdelingen av disse midlene, 

særlig mellom Gautefall løypelag og KL. I 2021 var det «vår tur» til å få tilskudd, men 

før utdelingen var nesten hele potten fordelt til andre kommunale tiltak. KL ble 
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tildelt kr. 10.000. Vi søkte derfor om samme beløp på nytt. Det viste seg å være 

færre søknader i år og alle søkere fikk det de søkte om. Fremdeles var det penger 

igjen i «potten». Dermed kunne løypelaget motta søknadsbeløpet på kr. 200.000.  

Usikkerheten rundt tildelingen fra «Pott til Fellestiltak» vil Løypelaget ta et initiativ 

overfor Nissedal kommune for å prøve få til et fast årlig beløp til drift og utvikling av 

ski og turløyper.  

Kyrkjebygdheia Løypelag vil benytte anledningen til å rette en stor takk til både 

Drangedal E-verk og Nissedal kommune for den økonomiske støtten, og forståelsen 

de viser for å legge forholdene til rette for å videreutvikle tilbudet både sommer og 

vinter til alle brukere av Kyrkjebygdheia.  

f) Løypeseminar 
 

Styret og Kyrkjebygdheia AS spleiset på å sende skiløypeansvarlig og løypekjører til 

Beitostølen på løypeseminar i november for å plukke opp kunnskap. Dette blir 

arrangert av Norges Skiforbund sammen med Skiforeningen (Driver løypenettet 

rundt Oslo), støttet av maskinleverandørene Antra og Owren. Skiforbundet ser klart 

verdien av løypelag, løypekjørere og idrettsforeninger i rekruttering og tilrettelegging 

for deres arbeid. De ønsker da å samle folk fra hele landet (ganske mannsdominert) 

for erfaringsoverføring og diskusjoner, og dette året var over 120 med. 

Fra løypelaget deltok skiløypeansvarlig som tok ut ferie for å bli med på seminaret. 

Løypekjører Kristian skulle deltatt, men fikk influensa, så vår nye andrefører, John 

Olav, pakket bagen på kort frist og ble med. Det ble demo kjøring av vår nye maskin, 

en Prinoth Husky fra Owren. På grunn av snømangel var demo begrenset til en 

meget kort strekning med kjøring. 

På seminaret ble det holdt mange gode foredrag på et spekter av temaer, og Pål Rise 

fra Skiforbundet ledet seminaret på en utmerket måte: 

• Løyper i verneområder 

• Markedsføring og kommunikasjon  

• Finansiering 

• Gruppearbeid med oppgaver og diskusjon 

• Basisanlegg i Bardufoss 

• Sulitjelma. (Anbefaler å sjekke www.kopperlopet.no. Meld deg på om du tør. 
Et eventyr ved fint vær, noe helt annet om det er dårlig vær.) 

• Varierende snøforhold: Forberedelser 

• Myr 

• Paneldebatt om klassiskstilens fremtid 

• Holmenkollen 

• Diverse mindre foreninger og små foredrag 
 

http://www.kopperlopet.no/
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Konklusjonen i etterkant var at dette var nyttig, variert og interessant. Noen temaer 

var mindre relevante for Kyrkjebygdheia, men fortsatt interessant å høre om. 

Konkusjonen er også at KL absolutt er på rett spor, og har gjort veldig mye riktig: 

• KL modell med hjemmesiden kbhl.no på topp, Facebook-grupper og 
Facebook-Side er i tråd med andres kommunikasjon med brukerne.  

• Foredragsholdere understreket viktigheten av ryddig kontakt og dialog med 
grunneiere som førsteprioritet for å lykkes.  

• Det grepet KL har tatt med mindre sporsetting i bakker og i kryss, er spot-on 
for de usikre og for å senke terskelen for å komme seg ut på skitur. Minst 
mulig personskader er viktig når man er mye mer enn 5 min unna nærmeste 
legevakt, noen ganger i dårlig vær og dårlig dekning. 

• Ved retur var representantene også enda mer sikre på at vårt valg om å 
konsentrere oss om løypemaskin i godt tilrettelagte traséer er det riktige for 
Kyrkjebygdheia.  

 

g) Andre prosjekter 

 

Mye arbeid ble nedlagt for å utbedre skiløypene de siste årene. Det gjenstår 

fremdeles å legge noen stikkrenner i sommer og høst samt noen mindre omlegginger 

av skiløypenettet.. 

Til slutt, forsetter arbeidet med de prioriterte turløypene samt legge ut noe nye i 

appen UT.no.  

En liten oppfordring til slutt. Har dere spørsmål, tips, forslag etc., send oss en epost 

via vår hjemmeside – www.kbhl.no. Har dere forslag om større endringer, sjekk det 

ut med deres velforening om støtte for forslaget før dere oversender det til 

løypelaget. Styret kan ikke endre på vedtatte beslutninger basert på et enkelt 

forslag.  

Styret ser frem til en god sommer med godt merkede turløyper, og forhåpentlig en 

bedre skisesong enn vinteren 2022. 

 

http://www.kbhl.no/

